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Obec Bělkovice-Lašťany

Bělkovice-Lašťany 139, 783 16 Dolany
tel.č.: 585 396 661 | e-mail: obec@belkovice-lastany.cz

Z Á P I S
zasedání Zastupitelstva č. 5 obce Bělkovice-Lašťany

konané dne 12. 10. 2022 v Sokolovně č.p. 131(malý sál) od 17:00 hod.

Zpracováno v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb.

Doba jednání: 1:50 hod.
Přítomno: 14
Omluveni: Simona Navrátilová
Neomluveni: 0
Předsedající: Ing. Tomáš Němčic
Zapisovatel*: Renata Biernacká
Ověřovatelé zápisu: Ing. Vladan Kalus, Mgr. Radim Čtvrtlík Ph.D.,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem Obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

Ing. Tomáš Němčic (dále jen "předsedající" nebo "starosta") přivítal všechny přítomné na ustavujícím zasedání
ZO a poděkoval všem občanům za účast ve volbách, kdy vítězná strana získala 9 mandátů a opoziční 6
mandátů.

. Složení slibu členy ZO.

Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzval přítomné členy zastupitelstva obce ke složení slibu.
Před složením upozornil přítomné, že odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou má za následek
zánik mandátu (§ 55 zákona o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů č. 491/2001 Sb.,
v platném znění). Přítomno bylo 14 zastupitelů z 15.

Složení slibu proběhlo tak, že zastupitelka Mgr. Jana Kráčmarová přečetla slib stanovený v § 69 odst. 2 zákona
o obcích.

"Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat
svědomitě, v zájmu obce a jejich občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky."

Dále jmenovitě vyzvala přítomné členy ZO ke složení slibu pronesením slova "slibuji" a k podpisu
na připraveném archu. Žádný z přítomných členů ZO neodmítl složit slib ani nesložil slib s výhradou.
Nepřítomná členka ZO paní Simona Navrátilová může složit slib na příštím zasedání ZO.

Předsedající dále uvedl, že zasedání zastupitelstva obce (dále jen "ZO") bylo řádně svoláno tak, aby
se v souladu s § 91 odst. 1 zákona o obcích č. 128/2000 Sb., v platném znění, konalo do 15 dnů ode dne
uplynutí lhůty pro podání návrhů soudu na neplatnost voleb nebo hlasování (lhůta pro podání návrhů soudu
uplynula dne 7.října 2022), žádný návrh nebyl podán.

Diskuze:
Bc. Jana Theimerová Sdělila, že ZO nebylo řádně svoláno, byl porušen § 91 odst. 1 zákona o obcích.

Předložila přípis, který žádá přiložit k zápisu ZO.
předsedající Konzultoval vše s Olomouckých krajem i dnešní den. A to, že je svoláno ZO dříve

než uplynula možnost k podání návrhu na neplatnost voleb, neznamená, že
se ZO nemůže nyní konat. Není nezákonné, protože žádná námitka podána
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nebyla. Pokud by námitka podána byla, ZO by se v tomto termínu nemohlo
konat. To by se zrušilo a posunul by se termín.

Ing. Marek Sobek Konstatuje, že k porušení zákona tedy došlo.
Bc. Jana Theimerová ZO proběhnout může, ale v zápisu nemůže být napsáno, že bylo svoláno řádně

dle zákona.
Mgr. Radim Čtvtlík Ph.D. Dle metodiky ministerstva vnitra může být ZO svoláno nejdříve 7.10. a ZO se

tedy může konat nejdříve 14.10.
předsedají Ukázal metodiku ministerstva vnitra a přečetl ji všem. Je přílohou zápisu. Když

je ZO svoláno před uplynutím lhůty pro podání návrhu na neplatnost voleb
u soudu, není nezákonné, jelikož nebyly podány námitky. Pouze je dříve
projednané.

Dále proběhla debata mezi zastupiteli ohledně této záležitosti, obě části metodiky MV budou přiloženy
k zápisu ZO.
Ing. Kateřina Mračková Zda byl nějaký důvod, proč bylo ZO svoláno dříve.
předsedající Zásadní důvod nebyl. Bez čekání se může co nejdříve pokračovat v rozdělané

práci.

Přítomno je 14 členů ZO (z celkového počtu 15 členů ZO, 1 člen je omluven), takže zastupitelstvo obce je
usnášeníschopné. Ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro potřeby obce.

1. Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) a zapisovatele.

Volba zapisovatele zápisu:

Návrh: Biernacká Renata

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí zapisovatelem zápisu paní Renatu Biernackou.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5ZO221a bylo schváleno.

Volba ověřovatelů zápisu:

Navrženi ověřovatelé: Ing. Vladan Kalus, Mgr. Radim Čtvrtlík, Ph.D.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí ověřovatele zápisu ve složení Ing. Vladan Kalus a Mgr. Radim
Čtvrtlík, Ph.D.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5ZO221b bylo schváleno.

2. Schválení programu.

Program ZO byl zveřejněn po dobu stanovenou zákonem, tedy alespoň 7 dní před zasedáním zastupitelstva
obce na úřední desce Obecního úřadu Bělkovice-Lašťany a i na "elektronické úřední desce". Předsedající
přečetl program:

1. Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) a zapisovatele.

2. Schválení programu.
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3. Volba starosty a místostarosty.

3.1. určení počtu místostarostů

3.2. určení funkcí, pro které budou členové zastupitelstva obce uvolněni (§ 71 odst. 1 písm. a/ zákona o obcích)

3.3. určení způsobu volby starosty a místostarosty

3.4. volba starosty

3.5. volba místostarosty

3.6. volba členů rady obce

4. Zřízení finančního a kontrolního výboru.

4.1. určení počtu členů finančního a kontrolního výboru

4.2. volba předsedy finančního výboru

4.3. volba předsedy kontrolního výboru

4.4. volba členů finančního výboru

4.5. volba členů kontrolního výboru

5. Jednací řád zastupitelstva obce.

6. Odměny členů zastupitelstva obce.

Diskuze

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje program zastupitelstva obce:

1. Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) a zapisovatele.

2. Schválení programu.

3. Volba starosty a místostarosty.

3.1. určení počtu místostarostů

3.2. určení funkcí, pro které budou členové zastupitelstva obce uvolněni (§ 71 odst. 1 písm. a/ zákona
o obcích)

3.3. určení způsobu volby starosty a místostarosty

3.4. volba starosty

3.5. volba místostarosty

3.6. volba členů rady obce

4. Zřízení finančního a kontrolního výboru.

4.1. určení počtu členů finančního a kontrolního výboru

4.2. volba předsedy finančního výboru

4.3. volba předsedy kontrolního výboru
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4.4. volba členů finančního výboru

4.5. volba členů kontrolního výboru

5. Jednací řád zastupitelstva obce.

6. Odměny členů zastupitelstva obce.

Diskuze.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5ZO222 bylo schváleno.

3. Volba starosty a místostarosty.

3.1. určení počtu místostarostů

Navržen jeden místostarosta, jako doposud v naší obci.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Navrhuje dva neuvolněné místostarosty v obci. Chtěli vydiskutovat ještě před

konáním ZO, k čemuž ovšem nedošlo. Pokud je místostarosta neuvolněný, je
těžké obětovat této práci dostatek času a 2 by si práci mohli rozdělit. Dále by
se ušetřil plat 1 radního a plat 1 místostarosty by se rozdělil na 2.

Mgr. Jana Kráčmarová Každý místostarosta by tedy byl na 1/4 úvazku.
Ing. Marek Sobek Odměna 1 místostarosty je polovina úvazku, tedy cca 80 hodin. Každý by

odpracoval 1/2 což je cca 40 h a bral tedy i 1/2 odměny, kterou má nyní celou
pouze 1 místostarosta.

předsedající Tuto variantu neměla ani jedna kandidátka v předvolebním programu.
Ing. Marek Sobek Nechtěli uvádět před volbami, aby se nevířily emoce. Chtěli vydiskutovat

na pracovním jednání před ZO.
předsedají Vyzval k hlasování o protinávrhu pana Sobka, který navrhuje zvolení

dvou místostarostů.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje zvolení dvou místostarostů.

Výsledek hlasování:
Pro: 5 / Proti: 9 (Bukor, Hemala, Kalus, Kaňkovský, Kráčmarová, Mackovíková, Mikošková, Němčic,
Vinklerová) / Zdrželo se: 0

Návrh usnesení nebyl přijat.

Nyní se bude hlasovat o původním návrhu jednoho místostarosty.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje zvolení jednoho místostarosty.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 3 (Čurlej, Mračková, Theimerová) / Zdrželo se: 2 (Čtvrtlík, Sobek)

Usnesení č. 5ZO223a bylo schváleno.

3.2. určení funkcí, pro které budou členové zastupitelstva obce uvolněni (§ 71 odst. 1 písm. a/ zákona o obcích)

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje v souladu s usnesením § 84 odst. 2 písm. k)  zákona
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o obcích v platném znění, že pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5ZO223b bylo schváleno.

3.3. určení způsobu volby starosty a místostarosty

Předsedající navrhuje veřejné hlasování. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje způsob volby starosty a místostarosty
veřejným hlasováním.

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5ZO223c bylo schváleno.

3.4. volba starosty 

Pan Jiří Kaňkovský navrhl zvolit do funkce starosty obce Ing. Tomáše Němčice, který kandidaturu přijímá.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí Ing. Tomáše Němčice starostou obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 8 / Proti: 2 (Čurlej, Sobek) / Zdrželo se: 4 (Čtvrtlík, Mračková, Němčic, Theimerová)

Usnesení č. 5ZO223d bylo schváleno.

Ing. Tomáš Němčic poděkoval zastupitelům za zvolení. Váží si toho a bude se nadále snažit zodpovědně
pracovat na obci, tak jako doposud.

3.5. volba místostarosty

Starosta obce navrhl zvolit do funkce neuvolněného místostarosty obce pana Ing. Evžena Bukora.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí Ing. Evžena Bukora jako neuvolněného místostarostu.

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 4 (Bukor, Čtvrtlík, Čurlej, Sobek)

Usnesení č. 5ZO223e bylo schváleno.

3.6. volba členů rady obce

Budou se volit 3 členové rady, jelikož starosta a místostarosta jsou členy rady ze zákona. Starosta navrhuje
do rady obce Mgr. Janu Kráčmarovou, Jiřího Kaňkovského a Ing. Vladana Kaluse. Všichni jmenovaní souhlasí
s kandidaturou. Hlasování o každém návrhu proběhne jednotlivě pro každého člena.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Navrhuje, aby bylo v RO zastoupení i z jejich strany. Rada schvaluje závažná

rozhodnutí a z důvodu zlepšení informovanosti a komunikace, by to bylo vhodné.
Navrhuje tedy pana Martina Čurleje a Ing. Kateřinu Mračkovou.

starosta Rada obce v předchozím období pracovala dobře, obec se rozvíjí a chtějí v tomto
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pokračovat. Není dobré měnit a narušovat něco, co dobře funguje.
Bc. Jana Theimerová Nechtějí nic narušovat, měli by pouze menšinové zastoupení. Ve volbách získali

44 % hlasů a bylo by vhodné mít zastoupení ve výkonném orgánu obce.
starosta V předchozích volbách měla naše kandidátka 54% hlasů a nyní ještě o něco více

56%, není důvod měnit zastoupení v RO.
Mgr. Radim Čtvrtlík, Ph.D. Uvádí skutečnost, že stačilo 20 hlasů pro jejich kandidátku a

zastoupení mandátů by bylo 8 proti 7. V případě jejich výhry dopředu
deklarovali, že zastoupení v RO by bylo z obou stran.

Martin Čurlej Mají odpovědnost ke svým voličům a jen chtějí být dobře informovaní, aby mohli
zastupovat jejich zájmy.

Mgr. Monika Mackovíková Vedení obce zastupuje zájmy všech občanů obce, tedy i jejich voličů.
Jiří Kaňkovský Vítězný kandidát opoziční strany neměl ani tolik hlasů jako kandidát protistrany

umístěný na posledním místě. Informovanost je dostačující, všechny zápisy
RO jsou zveřejněny na veřejných stránkách a fungoval KV.

Ing. Marek Sobek Obec je rozdělená a mezi lidmi se šíří nenávist, což je škoda. Chtějí komunikovat
a zlepšit vztahy, k čemuž by mohlo dojít jejich zastoupením v RO.

Martin Čurlej O tom, že bude mít kanalizaci před domem se dozvěděl až po tom, co se tam
začalo kopat.

Mgr. Věra Vinklerová Je nová zastupitelka a i jako řadový občan chodila na jednání ZO a četla zápisy
RO. Pokud má někdo zájem, informace jsou dostupné a dostačující.

paní Reichová Požádala pana Martina Čurleje, co ho vedlo k tomu, že kandidoval do ZO. Není
v obci moc známý a podle řeči je slovenské národnosti.

Martin Čurlej Při schvalování územního plánu nebyl úplně spokojený, což ho vedlo k tomu, že
se chce více angažovat v obci, kde již delší dobu žije.

Ing. Marek Sobek Podává protinávrh a navrhuje do RO Ing. Kateřinu Mračkovou a Martina Čurleje.
starosta Vyzval ke hlasování navržené členky rady Ing. Kateřině Mračkové.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem rady obce Ing. Kateřinu Mračkovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 5 / Proti: 6 (Bukor, Kalus, Kaňkovský, Mikošková, Němčic, Vinklerová) / Zdrželo se: 3 (Hemala,
Kráčmarová, Mackovíková)

Návrh usnesení nebyl přijat.

Nyní vyzval starosta ke hlasování o navržení člena rady Martina Čurleje.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem rady obce Martina Čurleje.

Výsledek hlasování:
Pro: 5 / Proti: 6 (Bukor, Kalus, Kaňkovský, Mikošková, Němčic, Vinklerová) / Zdrželo se: 3 (Hemala,
Kráčmarová, Mackovíková)

Návrh usnesení nebyl přijat.

Dále proběhlo hlasování o návrhu pro členku rady Mgr. Janu Kráčmarovou.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem rady obce Mgr. Janu Kráčmarovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 3 (Čtvrtlík, Čurlej, Kráčmarová)

Usnesení č. 5ZO223f bylo schváleno.

Nyní starosta vyzval ke hlasování o návrhu člena rady Jiřího Kaňkovského.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem rady obce Jiřího Kaňkovského.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 3 (Čtvrtlík, Čurlej, Kaňkovský)

Usnesení č. 5ZO223g bylo schváleno.

Nakonec proběhlo hlasování o návrhu na člena rady Ing. Vladana Kaluse.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem rady obce Ing. Vladana Kaluse.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 3 (Čtvrtlík, Čurlej, Kalus)

Usnesení č. 5ZO223h bylo schváleno.

4. Zřízení finančního a kontrolního výboru.

4.1. určení počtu členů finančního a kontrolního výboru

Starosta navrhuje, aby finanční výbor měl 3 členy a kontrolní výbor měl také 3 členy. Tento návrh je
po zkušenostech z předchozího období, kdy bylo zastoupení pětičlenné, ale někdo nechodil vůbec, když už
se výbor sešel, tak byli často přítomni pouze 3 členové. Pokud by se neosvědčilo, ZO může výbory posílit,
případně toho člena, který dostatečně nepracuje, vyměnit.

Diskuze:
Bc. Jana Theimerová Je pro zachování pěti členů v obou výborech. Bylo problematické se sejít, ale

z pěti se vždy alespoň třem podařilo na termínu domluvit.
Ing. Marek Sobek Má stejný názor, aby výbor fungoval správně, je 5 členů optimální. Pokud budou

pouze 3, budou se muset sejít téměř všichni.
starosta I v ostatních obcích jsou tříčlenné výbory a pokud se nesejdou alespoň 3 tak 5 už

vůbec ne. Výbory se neschází každý měsíc, ale obvykle několikrát do roka.
David Hemala Je pro 3 členy výboru, nemůže pak dojít k tomu, že se třeba někdo obchází.
Bc. Jana Theimerová Vždy ho dostatečně dopředu informovala o konání KV. Je těžké najít termín,

který vyhovuje, pokud je někdo hodně pracovně zaneprázdněný.
David Hemala Zasílal rozpisy dle svých pracovních možností, ale termín mu vždy nevyhovoval.
Bc. Jana Theimerová Podala protinávrh, aby finanční výbor měl 5 členů a kontrolní výbor také 5 členů.
starosta Vyzval ke hlasování o protinávrhu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany stanovuje 5 členů finančního výboru a 5 členů kontrolního výboru.

Výsledek hlasování:
Pro: 5 / Proti: 8 (Bukor, Hemala, Kalus, Kaňkovský, Mackovíková, Mikošková, Němčic, Vinklerová) /
Zdrželo se: 1 (Kráčmarová)

Návrh usnesení nebyl přijat.

Nyní starosta vyzval ke hlasování o původním návrhu 3 členů FV a 3 členů KV.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany stanovuje 3 členy finančního výboru a 3 členy kontrolního výboru.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 4 (Čtvrtlík, Čurlej, Mračková, Theimerová) / Zdrželo se: 1 (Sobek)

Usnesení č. 5ZO224a bylo schváleno.
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4.2. volba předsedy finančního výboru

Návrh starosty na předsedu FV je Ing. Iveta Mikošková, která kandidaturu přijala.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí předsedou finančního výboru Ing. Ivetu Mikoškovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Čurlej, Mikošková)

Usnesení č. 5ZO224b bylo schváleno.

4.3. volba předsedy kontrolního výboru

Starosta obce navrhuje předsedu KV Mgr. Radima Čtvrtlíka, který ovšem kandidaturu nepřijímá. Dále tedy
navrhuje záložní variantu, a to Ing. Vladana Kaluse.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Předsedou KV by měl být zástupce opozice. Kandidát z jejich strany, který

z důvodu nedostatku času tuto funkci nemůže vykonávat, nebyl ani dopředu
osloven. Nebylo možné vykomunikovat, ale navrhují předsedkyní
KV Ing. Kateřinu Mračkovou.

starosta Tato funkce byla Vám, jako opozici návrhem Mgr. Radima Čtvrtlíka nabídnuta.
Má za to, že kdo kandiduje do ZO, chce pro obec pracovat. Nečekalo se, že
kandidaturu nepřijme, má zkušenosti z předchozího působení v KV, a to je jeden
z hlavních důvodů proč byl navržen.

Ing. Marek Sobek Odmítnutí není z důvodu nezájmu o tuto práci, ale z časových možností
navrženého kandidáta. Z jejich strany následuje návrh náhradního kandidáta.

Dále proběhla debata mezi zastupiteli v této záležitosti. KV vykonává kontrolní činnost a neměl by být
nominován vládnoucí stranou v obci, což také starosta obce bere na vědomí a nemá k tomuto výhrady.
Opoziční předseda KV bývá obvyklý. Proto bylo nabídnuto Radimovi Čtvrtlíkovi.
Mgr. Radim Čtvrtlík, Ph.D. Navržení do funkce si váží, ale předsedu KV opravdu vykonávat nemůže, a to

z více důvodů. Funkce člena KV se nezříká, ovšem zase záleží na tom, kdo
povede KV.

starosta Další možností je na dnešním ZO zvolit členy KV a na následujícím ZO pak
předsedu.

Ing. Marek Sobek Mají svého kandidáta a proto podává protinávrh a navrhuje na předsedu
kontrolního výboru Ing. Kateřinu Mračkovou.

starosta Vyzval ke hlasování o protinávrhu, s kandidaturou paní Mračková souhlasí.
Pokud se schválí, již se nebude hlasovat o původním návrhu pana Ing. Vladana
Kaluse.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí předsedkyní kontrolního výboru Ing. Kateřinu Mračkovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Mackovíková, Mračková)

Usnesení č. 5ZO224c bylo schváleno.

4.4. volba členů finančního výboru

Starosta navrhuje paní Dagmar Čapkovou a Ing. Vladana Kaluse, oba souhlasí.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Podává protinávrh a navrhuje místo paní Čapkové paní Simonu Navrátilovou.

I ve FV by měl být zástupce opozice.
starosta Vyzval ke hlasování, že členem FV bude paní Simona Navrátilová.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem finančního výboru paní Simonu Navrátilovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 5 / Proti: 2 (Kráčmarová, Vinklerová) / Zdrželo se: 7 (Bukor, Hemala, Kalus, Kaňkovský, Mackovíková,
Mikošková, Němčic)

Návrh usnesení nebyl přijat.

Nyní se hlasuje o návrhu na člena FV paní Dagmar Čapkovou.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem finančního výboru paní Dagmar Čapkovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 1 (Theimerová) / Zdrželo se: 3 (Čtvrtlík, Čurlej, Sobek)

Usnesení č. 5ZO224d bylo schváleno.

Dále se hlasuje o návrhu na člena FV Ing. Vladana Kaluse.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem finančního výboru Ing. Vladana Kaluse.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 3 (Čtvrtlík, Čurlej, Kalus)

Usnesení č. 5ZO224e bylo schváleno.

4.5. volba členů kontrolního výboru

Pan starosta navrhuje na členy kontrolního výboru Mgr. Radima Čtvrtlíka a Mgr. Moniku Mackovíkovou.

Diskuze:
Mgr. Monika Mackovíková Vzhledem ke svojí kandidatuře, požádala Ing. Mračkovou, zda by se mohla

krátce představit, když byla zvolena předsedkyní KV.
Ing. Kateřina Mračková Žádosti vyhověla a krátce o sobě pohovořila. Nemá ráda politizování na obci,

chtěla by táhnout za jeden provaz, což dle zatím probíhajícího jednání moc
nevidí.

Ing. Marek Sobek Pořád je prostor pro spolupráci, pozitivní je rozhodnutí o KV. Další možností je
práce v komisích, např. pro ŽP a zemědělství, kterou právě Ing. Mračková může
obohatit.

Ing. Mračková Kateřina Požádala nyní Mgr. Moniku Mackovíkovou, zda by jí o sobě mohla říct pár slov.
Mgr. Monika Mackovíková Souhlasila a krátce se představila.
starosta Vyzval ke hlasování o návrhu člena KV pana Mgr. Radima Čtvrtlíka, Ph.D.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem kontrolního výboru Mgr. Radima Čtvrtlíka.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Čtvrtlík)

Usnesení č. 5ZO224f bylo schváleno.

Nyní se bude hlasovat o návrhu člena KV Mgr. Monice Mackovíkové.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí členem kontrolního výboru Mgr. Moniku Mackovíkovou.
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Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 1 (Theimerová) / Zdrželo se: 1 (Mackovíková)

Usnesení č. 5ZO224g bylo schváleno.

Pan starosta konstatoval, že tímto je kontrolní i finanční výbor zvolen. Uvidí se, jak se budou předsedové a
členové scházet a pracovat. Po určité době se vyhodnotí a v případě nutnosti může ZO např. zvýšit počet členů,
nebo je změnit.

Diskuze:
Ing. Kateřina Mračková Zda se opravdu tedy budou muset sejít všichni 3.
starosta Mělo by to tak být.
Ing. Kateřina Mračková Proč se tedy hned nezvolilo těch 5 členů.
Mgr. Jana Kráčmarová V minulosti měl výbor 5 členů a z toho tam 2 nechodili. KV se schází cca 5x

do roka a to se snad 3 členové dokáží na termínu domluvit.
starosta Teď se to takto nastaví. Pokud by opravdu bylo nevyhovující a výbor by

se nemohl během nějaké doby sejít, může se v ZO upravit počet členů nebo
změnit složení.

5. Jednací řád zastupitelstva obce.

S novým ustavujícím zasedáním je navržen nový jednací řád zastupitelstva obce, se kterým se měli
všichni možnost dopředu seznámit. Je vytvořen ze vzoru Ministerstva vnitra pro menší obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje jednací řád zastupitelstva obce - viz příloha č. 1. 

Výsledek hlasování:
Pro: 14 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5ZO225 bylo schváleno.

Přílohy:
Vzor_jednaciho_radu-obec 2022_5Z-5_1

6. Stanovení výše odměn členům zastupitelstva obce.

S ustavujícím zasedáním zastupitelů jsou navrženy odměny pro neuvolněné zastupitele a další členy, a to
v navýšení cen přibližně 10% od předchozího zastupitelstva. Starosta přečetl výše odměn pro jednotlivé
funkce. Předsedové a členové komisí mají odměnu 1x ročně podle toho jak pracovali. Dále upozornil na souběh
funkcí, vyplácí se pouze 1 odměna a to ta nejvyšší.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Vidí v navržených odměnách nepoměr mezi jednotlivými funkcemi, vzhledem

ke stanovenému maximu. U někoho je to 80% a u někoho 40%. Navrhuje, aby
každá funkce byla stanovena stejným procentem z maxima, např. 85%.

Mgr. Jana Kráčmarová Je rozdíl, když se RO schází cca 25x do roka a KV, FV, či ZO párkrát do roka.
Práce radního je mnohem časově náročnější.

Ing. Marek Sobek Tohle nepopírá a u funkce radního by tedy mohla být výjimka. Přesto podává
protinávrh, aby odměny činily 85% z maximální stanovené výše.

Mgr. Monika Mackovíková Když začala pracovat v tomto ZO, překvapilo ji, že odměna je vždy jen 1
za nejvyšší funkci. Není pak zaplacena práce navíc ve výborech a komisích.

Mgr. Radim Čtvrtlík, Ph.D. Navrhuje se ještě sejít a výši odměn prodiskutovat, a proto by ještě dnes odměny
neschvaloval.

starosta Pokud se dnes neschválí, tak až do příštího ZO nebude na odměny nárok. Proto
byl tento návrh.

Ing. Marek Sobek Řešením je nějaké odměny nyní schválit a pak se sejít, domluvit se a případně
upravit.
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starosta Vyzval ke hlasování o protinávrhu pana Sobka, a to 85% z maximální stanovené
výše.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany stanovuje odměny neuvolněným členům zastupitelstva obce dle
přílohy č. 2. s uvedením rozpětí odměny ve výši 85% maximálního rozsahu dle nařízení vlády.

Výsledek hlasování:
Pro: 4 / Proti: 0 / Zdrželo se: 10 (Bukor, Čtvrtlík, Hemala, Kalus, Kaňkovský, Kráčmarová, Mackovíková,
Mikošková, Němčic, Vinklerová)

Návrh usnesení nebyl přijat.

Nyní se hlasuje o výši původně navržených odměn - viz tabulka promítaná diaprojektorem.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany stanovuje odměny neuvolněným členům zastupitelstva obce -
viz příloha č. 2.

Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 2 (Čurlej, Theimerová) / Zdrželo se: 5 (Bukor, Mackovíková, Mračková, Sobek, Vinklerová)

Návrh usnesení nebyl přijat.

Přílohy:
Stanovení výše odměn členům zastupitelstva obce v ,

. Diskuze.

Pan starosta zahájil diskuzi.

Diskuze:
pan Superata Nelíbí se mu, pokud je někdo buď ve výboru nebo komisi, pobírá za to odměnu a

pak neplní práci, tak jak by měl. Dále se stále nedodržují dopravní předpisy
v obci. Navrhuje např. školení řidičů pro občany, v obci se často jezdí
nepřiměřenou rychlostí.

starosta Můžeme zkusit někoho oslovit. Dle dopravního značení v obci ve většině případů
platí 30 km za hodinu. Je domluva s policí ČR o pravidelnějších kontrolách v obci
i měření rychlosti. Co se týká odměn, dle zákona o obcích a nařízení vlády mají
zastupitelé nárok na měsíční odměnu, ať se účastní či neúčastní ZO. Komise
se odměňují 1x ročně podle odvedené práce.

Ing. Marek Sobek Stále problém s nedodržováním rychlosti na bývalé "kostkové". Zda by
nebylo možné jednat s Olomouckým krajem na snížení rychlosti. A dále
zvážit možnost více dopravního značení.

Mgr. Jana Kráčmarová Ohledně kamionů, proběhlo jednání s kamenolomem, už se často nestává, že by
se nedodržovala rychlost.

starosta Řešil s krajem, ale ten na žádnou úpravu nepřistoupil. Může se zkusit znovu
projednat.

pan Stanislav Zda se řešila možnost radaru a měření rychlosti policií ČR.
starosta Jestli myslíte radar, který by měl zachytávat přestupky a tyto by se platili na OÚ,

tak tento radar se neřešil, vyžadovalo by to dalšího pracovníka na obci a policie
nemá dostatek kapacit.

paní Reichová Je ráda, že ve volbách se ukázala spokojenost občanů. Ti co spokojeni nejsou,
by měli více chodit na ZO. Nelíbí se jí rozšiřování nepravdivých tvrzení v obci.
Dále řešila spor kvůli nepřesným sdělením velitele SDH na setkání seniorů
s hasiči.

Ing. Marek Sobek Žádá p. Reichovou o předložení důkazu, že hasiči obce chtěli 50 tisíc za sečení
"Akátí".

starosta Byla nějaká nabídka od hasičů za údržbu "Akátí", už si přesně nepamatuje
jednotlivé částky, ale souhrně to bylo 50 000,-Kč. V této částce bylo i sečení a
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další opravy prostor.
Bc. Jana Theimerová Také řešila problémy s p. Reichovou ohledně nepravdivých tvrzení.
V 18:50 hod. ukončil starosta obce jednání ZO.

Ověřovatel: Ing. Vladan Kalus, Mgr. Radim Čtvrtlík Ph.D.   ............................................................
 
Zastupitel Ing. Tomáš Němčic   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


